
Budoucnost fotbalového hřiště v Hlubočepích 

Interpelace na místostarostu Ing. Arch. Radka Janouška 

 

Vážený pane místostarosto, 

táži se Vás: „Jaké úmysly má městská část s plochou bývalého fotbalového hřiště ve 

starých Hlubočepích na parcelách č. 151/2 a 166/2?“ 

Osudem tohoto hřiště se zabývám již 15 let, je to v podstatě záležitost, kvůli které jsem se ocitla 

v politickém dění. Dovolte něco z historie: 

V roce 2006 klub SK Hlubočepy oslavil 100 let činnosti. V následujícím čase původní funkcionáři, kteří 

hřiště zprivatizovali, je převedli na své potomky. Ti ovšem měli jiné záměry a hřiště prodali 

společnosti Centralgroup (CG), údajně za 13 mil. Kč. 

V roce 2008 jsem na hřišti viděla několik lidí rozbalovat stavební plány. Ukázalo se, že CG již má 

připravený projekt zástavby hřiště. Přístup chtěli řešit proražením silnice skrz památkově chráněný 

park u Raudnitzova domu.  

V roce 2009 jsem založila občanské sdružení Hlubočepští a podali jsme námitku do územního řízení 

s upozorněním na nutnost zachování památkové ochrany parku. Kupodivu se podařilo, že vedoucí 

OPP MHMP Kněžínek vzal zpět závazné stanovisko památkové péče. 

V roce 2009 sdružení podalo námitku zástupce veřejnosti ke konceptu nového územního plánu, kde 

žádalo regulaci plochy se zachováním přírodního sportovního hřiště a pouze jednopodlažní stavbu 

zázemí. Námitku podepsalo přes 400 občanů. 

V roce 2010 radnice zadala studii „Nové centrum Hlubočepy“, která opět zastavovala hřiště a území u 

zámečku a prorážela silnici parkem. Napsali jsme tehdy (po volbách 2010) dopis pana starostu 

Klímovi, název byl Váš volební program a povolební realita, upozornili jsme na rozpory s volebním 

programem koalice. Navíc šlo o studii radnice pro soukromý subjekt. Radnice nakonec objednávku 

studie stáhla. Zasloužili se o to i Tomáš Homola jako předseda komise územního rozvoje a Jiří 

Vejmelka jako radní. Od roku 2011 jsem pak začala pracovat v komisi územního rozvoje jako 

externista. V komisi byly mimo jiné staženy připomínky MČ ke konceptu nového územního plánu, 

které požadovaly na ploše zámečku a okolí výstavbu o 5NP a pouze 20% zeleně, důvodem měla být 

tzv. urbanizace. 

V listopadu 2011 se objevil další podezřelý záměr, tentokrát se mělo vykácet 15 vzrostlých stromů 

v památkově chráněném parku, důvodem měla být ochrana ohradní zdi. Jako sdružení jsme se 

zúčastnili řízení a namítli nesmyslnost akce, kdy stromy byly zdravé, zeď byla postavena kvůli ochraně 

parku a šlo ji bez problémů místně opravit, dodali jsme expertizu statika a vyjádření dendrologa. Akci 

jsme považovali za účelovou kvůli uvažované stavbě silnice parkem. Ačkoliv památkáři MHMP 

nepochopitelně souhlasili, tak náš Odbor životního prostředí P5 záměr naštěstí zamítl. 

Ve volebním období 2010 – 2014 se konečně radnice shodla na zachování hřiště. Po jednáních s HMP 

se podařilo, že hlavní město s CG směnilo pozemek. Následně byl pozemek hřiště svěřen do správy 

MČ, s podmínkou, že na něm bude zachováno fotbalové hřiště. Městská část si nechala zpracovat 

studii (QARTA architektura) a záměr byl projednán s občany v přilehlé hospodě u Ritschelů. Byla jasná 

shoda na tom, že hřiště má zůstat přírodní, bez umělého povrchu, a jeho provoz má zůstat v režii 

městské části. 



Městská část dále dokoupila kousek plochy hřiště, který dle katastru patřil majitelům hospody. 

Protože se jednalo o plochu SV, cena nebyla zanedbatelná, ale byla odsouhlasena jako potřebný krok.  

V období 2018 – 2022 byl dle studie zpracován projekt na stavební povolení. Jedná se o fotbalové 

přírodní hřiště s žákovskými parametry, volejbalové hřiště s umělým povrchem a jednopodlažní 

dřevostavbu šaten a klubovny. V roce 2022 bylo vydáno stavební povolení a nabylo právní moci. 

Vážený pane místostarosto, po celé této anabázi dostala vaše koalice na podnose naservírovaný 

projekt s platným stavebním povolením. Zdá se ovšem, že vy v záměru nemíníte pokračovat? 

Nepodali jste žádost o dotaci Národní sportovní agentuře (NSA), ačkoliv jste k tomu měl všechny 

informace a žádost mohla být úspěšná. Svoláváte utajené nezveřejněné jednání se spolky 

v Raudnitzově domě, o kterém jsem se náhodou doslechla od souseda u vlaku. Prý jste oznámili, že 

projekt nemá prioritu a nejsou na něj prostředky. Vymýšlíte prý na ploše nějaký jiný program. Cítíte 

se skutečně oprávněni měnit kvalitní projekt, projednaný s občany, do jehož vzniku vložili HMP i MČ 

Praha 5 značné prostředky? Co tedy s hřištěm zamýšlíte? 

Prosím o písemnou odpověď. Děkuji. 

 

Ing.arch. Zuzana Hamanová 

zastupitelka STAN Praha 5 

 

 


